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az elmúlt évek VB-EB ügyes bajos dolgai

2022-ben Berlinben, a 100 km-es Világbajnokságon 1 órával az első befutó előtt Hilary Walker IAU 
versenyigazgató körbejárt és jelezte a csapatoknak, hogy 800 m-rel rövidebb a pálya, azaz szólnunk kellett a 
versenyzőknek, akik grammra kiszámolták az erejüket, hogy lesz még 800 méter, benne egy szakasz felfelé és 
egy fordító a tetején...

2024-ben a veronai 24 órás EB-n nem működött az online nyomkövetés, ezért 2 óránként az összes eredményt
kinyomtatva letették a csapatok asztalára. Ez a magyar asztalon a 24 óra végére olyan 600 db lapot jelentett...

Veronában 7 magyar férfi indulóból ketten futották végig a 24 órát, azaz statisztikailag Indiában jobb volt a 
versenyt befejezők aránya :)

A lényeg, hogy általános probléma, hogy egy  nemzetközi verseny szervezésében hiányosságok vannak. Ez egy
nagyon alulfinanszírozott sportág és ehhez az alulfinanszírozottsághoz az is hozzátesz, hogy kifelé és egymás 
közt hogyan kommunikálunk. 

Mondjuk ez az alulfinanszírozottság nem magyaráz meg mindent, ami Indiában történt...

https://www.facebook.com/@IAUltra/


a mostani VB érdemei és problematikája

Elég jól ismerem Indiát, hisz éltem itt sok évet. Beszélek helyi nyelveket, ismerem a kultúrát és ismerek sok 
embert... ezért is izgultam a szervezésért, mert az indiaiak nagyon mások. Ehhez képest:

– várt minket busz/autó a reptéren
– tényleg volt szállodai foglalása, aki a központi szálláson szállt meg
– nagyon segítőkészek voltak a mindennapokban az önkéntesek
– a verseny médiatámogatója, az NEB Sports nagyon odatette magát mind videók, mind fotók terén a 

verseny előtt, alatt és után is
– a helyi szervezők olyan szállodákat választottak, amik a város legjobb futóhelye, a Cubon Park mellett 

vannak

a versenyhelyszín és a verseny:
– nagyon rossz volt, hogy nem lehetett megnézni a helyszínt csak az utolsó nap... már ha valakinek volt 

erre ideje
– nagyon jól felépített versenyközpont volt
– volt egy LUXURY, azaz mobil luxus WC, ami a menő szállodák tisztaságát és hangulatát idézte, 

ugyanez a WC kb 5 órával a rajt után nekiindult és - a mérete miatt – a  futókat leszorítva a pályáról 
elhagyta a helyszínt!!!!

– a verseny rajtját technikai okból 15 perccel elhalasztották
– a pálya tele volt fekvőrendőrökkel, amik közül sokra nem fújtak nyilat, vagy hasonló figyelmeztető 

jelzést, emiatt tele volt a verseny olyan futókkal, akik hatalmas zúzódásokkal, vagy más nagy felületű 
hámsérüléssel küzdöttek, mert a tempó, vagy a fáradtság miatt nem vették észre a fekvőrendőrt

– az önkéntesek és a kirendelt rendőrök a verseny előrehaladtával elszállingóztak és e miatt egyre több 
jármű, motor, autó, teherautó és traktor (!) jött be pályára. Ezek a járművek nem pusztán áthaladtak, 
hanem több helyen is a futókkal egy irányba, vagy akár velük szembe haladtak és indiai szokás szerint 
ledudálták a futókat a pályáról. Ez nagyon indiai (Might is Right, azaz a nagyobbnak van igaza elv), de 
egy világversenyen hatalmas hiba! Három olyan futó is volt, aki azért hagyta abba a versenyt, mert 
a pályára hajtó motor elütötte!! Egyikőjüknek sem lett komoly baja, de a stressz miatt nem tudtak 
továbbmenni.

– Dr. Garai Ágit egyszer egy horvát futó mentette meg a balesettől, amikor egy motoros ledudálta Ágit a 
pályáról, másszor meg majdnem egy traktor ütötte el Ágit!!!

– A befutáskor általában nem volt hangosbemondó. Pont a célnál voltam, amikor befutott valaki, aki úgy 

https://www.facebook.com/nebsportsevents


tudta, hogy megvolt a 100 kili, lesétált a pályáról és visszaküldték, hogy 2 köre van még!
– Az online eredményjelzés nem működött jól. Egy órával a rajt után a magyar sátor felé jött Jacek 

Bedkowski, az IAU kommunikációs igazgatója. Jeleztem neki, hogy nem megy a rendszer. Azt 
válaszolta, hogy legyek kreatív és fedezzem fel - Be creative! Explore it!! - Ezen a szomszéd, kanadai 
sátor segítői hangosan felnevettek és a verseny végéig ez lett a közös szlogenünk. Mennyire abszurd 
egy világszervezet kommunikációs igazgatótól ez a válasz úgy, hogy a rendszer alig-alig működött a 
verseny alatt, sőt a verseny végéig egyáltalán nem lehetett tudni a csapateredményeket és a RAJT-CÉL-
nál elhelyezett HATALMAS kijelző általában nem mutatott semmit. Pl. Ági idejét kézi stopperrel 
követtem és körönként számoltam a tempóját. 2024-ben!

– VISZONT 3 óránként 6-7 fogásos ételt hoztak a kísérőknek!!
– az orvosi stáb és a kihelyezett mobil gyengélkedők ápolói fantasztikusan felkészültek és segítőkészek 

voltak
– azok az önkéntesek, akik jelen voltak sokkal különlegesebb figyelemmel és odaadással segítették a 

résztevőket, mint bármilyen eddigi nemzetközi versenyen
– azt ígérték, hogy lesz jég és tényleg hatalmas, kb. elfogyhatatlan mennyiségben újra szállított 5 kilós 

jégkocka zsákokat kaptunk
– bármit kértünk a segítőktől igyekeztek addig telefonálni, amíg nem sikerül teljesíteniük
– a pálya domború volt (a sok eső országában az utak védelméből építik így), azaz általában vagy egyik, 

vagy másik irányban hajlott a versenyzők bokája
– a 100 km-en 540 m szint volt, ami nem kevés egy sík versenyen
– a csapatok segítői elképesztően odatették magukat minden más csapatért is, ha épp szükség volt rá
– fantasztikus volt látni a 16 fős horvát, vagy a szintén óriási japán, amerikai, vagy – az örök kedvencem 

– a lengyel csapat munkáját
– a verseny 950 m-rel a tengerszint felett volt
– több csapat versenyzői (pl. a horvátok és a franciák biztosan – amúgy Franciaország adta a női egyéni 1.

és 2. helyet és csapatgyőztest is) magaslati edzőtáborból jöttek és ez nagyon meg is látszott az 
eredményükön

https://www.facebook.com/robaczek277
https://www.facebook.com/robaczek277


A fentieket nem szeretném pro és kontra összerendezni, mert pont ilyen volt a verseny, mint ez a felsorolás: 
hiányos, de hol elképzelhetetlen extra kényeztette, hol pedig elképzelhetetlen szervezési hiba ostorozta a jelen 
lévőket.

Azt kérdezték többen, hogy adhatta ilyen szervezőnek a VB jogot az IAU?

A válasz viszonylag egyszerű. Az elmúlt években több világverseny elmaradt, mert nem volt szervező, aki 
bevállalta volna az ezzel járó munkát és az IAU-nak fizetendő licencdíjat (ez olyan 110.000 USD egy 
versenyre, azaz a verseny költségi ezzel az alapdíjjal indulnak). Még magyarországi szervező is volt, aki pár 
hónappal a világverseny előtt lemondta a nemzetközi versenypályázatát! Az IAU nem tud mérlegelni, hogyha 
valaki megfizeti a licencdíjat és bead egy érvényes pályázatot, akkor – egy pályázó esetében - vagy ott lesz a 
világverseny, vagy nem lesz világverseny. Amúgy hasonló kérdés a Magyar Bajnoki futamok kapcsán is 
felmerült. Miért kapta ez, vagy az a szervező a magyar bajnokság megrendezésének jogát?? Mert ő volt az 
egyedüli pályázó!

Viszont az, hogy a versenyszervezési tanulságokkal mit kezd az IAU, az HATALMAS FELELŐSSÉG!

mit csináltam én a VB-n és utána

Évek óta fontos versenyeken frissítem Dr. Garai Ági barátomat. Erre a világversenyre – bár a MASZ UB tagja 
vagyok – a MASZ-tól és ezért a MASZ pénzétől és a MASZ UB-től függetlenül kerültem ki. Tulajdonképp 
véletlen egybeesés, hogy UB tag vagyok és ott voltam Indiában. Mivel a sport mellett az én szakterületem 
(amivel pénzt is keresek, höhö) az indiai klasszikus zene, ezért örültem, hogy az indiai mesterem közelében 
rendezték a VB-t, így meglátogathattam az indiai családomat is. Nem a MASZ és nem az adófizetők pénzéből. 
Ágit én segíthettem 2 éve a 100 km-es VB-n Berloinben, illetve az első 6 órás Magyar Bajnoki győzelmén, 
majd a 6 órás magyar országos csúcs döntésénél is. Ezért is kérte Ági, hogy legyek vele Bangalore-ban, amit 
Ágihoz és Indiához való kötődésem miatt örömmel elfogadtam.

Ugyancsak nagy öröm volt Dr. Csillag Eszter futását látni, akivel 2023 decemberében Tajvanon is 
összefutottunk. Ott én a román ultrafutó válogatott csapatkapitánya voltam és Eszter pedig az új-zélandi csapat 
segítőjeként volt jelen! Sajnos Eszter csípője és jobb lába a verseny hetében egy kisebb sérülést szenvedett. Ez 
a verseny közben olyan fájdalmakat okozott, hogy Eszter 40+ km után feladta. Az egészség a legfontosabb! 

Az egész történetben extra, hogy mind az IAU indiai származású vezetőjével Nadeem Khan-nal, mind pedig a 
helyi versenyigazgatóval az anyanyelvén is tudtam társalogni, ami könnyítette a kommunikációt. Ezzel a 
beszámolóval azért is vártam sokáig, mert a helyi versenyigazgatóval volt egy hosszú beszélgetésem azokról a 
pozitív és negatív dolgokról, amiket itt is felsoroltam és volt számára pár javaslatom a jövőre nézve.

KOMMUNIKÁCIÓ: a versenyt megelőzően és a verseny közben folyamatosan tettem ki posztokat, videókat a
100 km-es VB ultrafutó magyar válogatott face oldalra, amiket igyekeztem mindig megosztani az ultrafutás 
csoportban is. Kövessétek be a 100 km-es oldalt, mert Eb és VB esetében az a fő kommunikációs csatorna!

Sok jó futást!

Tóth Szabi
ELTE SE Sashegyi Gepárdok
http://tothszabi.hu/ 

http://tothszabi.hu/
https://www.facebook.com/100kmmagyarvalogatott
https://www.facebook.com/nadeem.khan.796


PS: a képek azért kerültek ide, hogy kicsit megtörjék a sok szöveg varázstalanságát és zárásnak a kedvencem a 
két szuper magyar versenyzőnőről:


